
 

 

 

Folketingets Sundhedsudvalg har den 16. juni 2022 stillet følgende spørgsmål nr. 852 

(Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet er stillet efter 

ønske fra Kirsten Normann Andersen (SF). 

 

Spørgsmål nr. 852:  

”Hvad er ministerens kommentar til, at privatansatte sygeplejersker angiveligt får 

20.000 kr. mere i løn om måneden end på et offentligt hospital, jf. artiklen ”Riget 

må lukke hver tiende seng - sygeplejersker søger væk til bedre betalte job” i 

Berlingske 14/6-22? Og giver et så stort lønniveau ikke anledning til at overveje, 

om de aftaler regionerne i dag laver med privatsygehuse er for lukrative? ” 

 

Svar: 

Det er regionerne, der indgår aftaler med private sygehuse, og jeg har naturligvis en 

forventning om, at der aftales hensigtsmæssige takster, der ikke udhuler bemandin-

gen på de offentlige sygehuse.   

 

Der henvises til besvarelsen af SUU alm. del – spm. 851, hvor det fremgår, at brugen 

af privat kapacitet er vigtig for at kunne at normalisere ventetiderne i sundhedsvæse-

net, men at regeringen har aftalt med Danske Regioner, at det er et centralt hensyn, 

at der ikke sker en utilsigtet udhuling af bemandingen på de offentlige sygehuse 

 

Derudover bemærkes det, at regeringen har nedsat en lønstrukturkomité, der skal 

kigge på lønudviklingen i den offentlige sektor. Lønstrukturkomitéens arbejde skal 

skabe et solidt grundlag for arbejdsmarkedets parters drøftelser af de store og kom-

plekse spørgsmål om lønstruktur og ligeløn i den offentlige sektor 

 

 

 

Med venlig hilsen 
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